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PROTOKÓŁ NR LII/18 
z obrad LII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, która odbyła się w dniu 27 czerwca 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani Haliny Muryjas-Rząsy – 

Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo. 

 

 Stan liczbowy radnych – 21 

 Radnych obecnych na Sesji – 20 

 Sesję rozpoczęto o godz. 15.30 

 Sesję zakończono o godz. 18.35 

 Sesja nagrywana w wersji audio-video 

 

 

Radni obecni na Sesji RM: 

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta 

6. Dembiński Wiesław 

7. Fadrowski Zbigniew 

8. Fidura Jerzy 

9. Formejster Wojciech 

10. Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Maleszewski Wojciech 

13. Mścichowski Andrzej 

14. Muryjas-Rząsa Halina 

15. Niewiarowski Andrzej 

16. Opara Anna 

17. Paszkowski Tomasz 

18. Purwin Daniel 

19. Stefańska Monika 

20. Stuchła Marcin 

Radni nieobecni na Sesji RM: 

1. Podlaski Kazimierz 

/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/ 

W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z listą obecności, która stanowi Załącznik nr 2 

do Protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad LII Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Grajewo 

na 2017 rok. 

6. Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2017 rok. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Grajewo za 2017 rok: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu miasta za 2017 

rok; 
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2017 rok; 

c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2017 rok przez Komisję Rewizyjną; 

d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok przez Komisję 

Rewizyjną; 

e) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta za 2017 rok; 

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Grajewo za rok 2017; 

g) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Grajewo 

z realizacji budżetu za 2017 rok; 

h) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok; 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

za 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Grajewo; 

b) przekazania do zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnemu Zarządu Gospodarki Wodnej 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków; 

c) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta 

Grajewo; 

d) odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na 

terenie Miasta Grajewo; 

e) określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji; 

f) nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Grajewie; 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej; 

h) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia 

Miastu Łomża realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług 

opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy; 

i) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia 

Gminie Zbójna realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług 

opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy; 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

k) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018-2027; 

l) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

11. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Miasta. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie LII Sesji Rady Miasta. 

 

ad 1. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia LII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: „Otwieram 

LII zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na 21 

radnych obecnego składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 19 radnych, co stanowi kworum 

i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał.  
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ad 2. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przedstawiła porządek obrad LII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3 

do Protokołu. Poinformowała, że na jej ręce wpłynęły 3 wnioski o zmianę porządku obrad. 

Pierwszy z nich /Załącznik nr 4 do Protokołu/ dotyczy wykreślenia z porządku obrad podjęcia 

uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie Miasta Grajewo (pkt 8d). Wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wykreśliła z porządku obrad pkt 8d. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wykreśliła z porządku obrad pkt 8d – przy 19 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Drugi wniosek /Załącznik nr 5 do Protokołu/ dotyczy wykreślenia z porządku obrad podjęcia 

uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody  i odprowadzania ścieków na terenie miasta 

Grajewo (pkt 8a). Wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wykreśliła z porządku obrad pkt 8a. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wykreśliła z porządku obrad pkt 8a – przy 19 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Trzeci wniosek /Załącznik nr 6 do Protokołu/ dotyczy wprowadzenia do porządku obrad podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo 

Powiatowi Grajewskiemu (nowy pkt 8k). Wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy pkt 

8k. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad pkt nowy 8k – przy 19 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

Wobec braku innych wniosków poinformowała, że porządek obrad realizowany będzie 

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad LII Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Grajewo 

na 2017 rok. 

6. Analiza funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS – na podstawie 

wykonania budżetu miasta za 2017 rok. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Grajewo za 2017 rok: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu miasta za 2017 

rok; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2017 rok; 

c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2017 rok przez Komisję Rewizyjną; 

d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok przez Komisję 

Rewizyjną; 
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e) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta za 2017 rok; 

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Grajewo za rok 2017; 

g) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Grajewo 

z realizacji budżetu za 2017 rok; 

h) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok; 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

za 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przekazania do zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnemu Zarządu Gospodarki Wodnej 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków; 

b) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta 

Grajewo; 

c) określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji; 

d) nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Grajewie; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia 

Miastu Łomża realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług 

opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia 

Gminie Zbójna realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług 

opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy; 

h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018-2027; 

j) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok; 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo 

powiatowi grajewskiemu. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

11. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Miasta. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie LII Sesji Rady Miasta. 

 

Poza porządkiem obrad głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Grajewie. 

Pan Andrzej Jabłoński – Komendant Powiatowy PSP w Grajewie 

Podziękował Radzie Miasta za pozytywne rozpatrzenie wniosku o dofinansowanie Komendy 

Powiatowej PSP w Grajewie. 

ad 3. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”. Przedstawiła wykaz interpelacji 

i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym /Załącznik nr 7 do Protokołu/. 

Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Podziękował Burmistrzowi i Dyrektorowi GCK wraz z załogą za organizację jubileuszu 30-lecia 

działalności Zespołu Pieśni i Tańca „Grajewianie”. 
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Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zadała następujące pytania: 

• Co kryje się pod pojęciem kompleksowego remontu Klubu Hades, na który GCK otrzymało 

dofinansowanie? 

• Po raz kolejny zwróciła się z prośbą o szczegółowe zestawienie prognozowanych kosztów 

„Dni Grajewa 2018”. Dodała, że prosiła o takie zestawienie na poprzednim posiedzeniu 

Komisji Rady Miasta, a zgodnie ze Statutem Miasta na odpowiedź jest 14 dni. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Nawiązując do artykułu na temat firmy Agrocentrum pt.: „Pachnie nam sukcesem”, który ukazał się 

w ostatnim numerze „Gazety Grajewskiej” powiedział, że to nie jest żaden sukces i trzeba byłoby 

spotkać się z prezesem firmy i zapytać, co dalej zamierza w tym kierunku zrobić.  

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Zadała następujące pytania: 

• Zapytała o ważność dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Szpitalnej i Koszarowej. 

• Na jakim etapie jest opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego na tzw. 

Alternatywach – chodzi o budowę garaży. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 9. 

lub wcześniej, przy okazji omawiania spraw merytorycznie związanych z poruszanymi w pytaniach 

tematami. 

ad 4. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że w dyspozycji państwa Radnych 

są informacje na temat realizacji uchwał Rady Miasta Grajewo, które zostały podjęte podczas 

XLVII Sesji Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne /Informacje stanowią 

Załącznik nr 8 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta 

oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania 

miasta Grajewo na zewnątrz. Przedstawił również sprawozdanie z podpisanych Zarządzeń 

Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej zwyczajnej sesji Rady 

Miasta, tj. od dnia 23 maja 2018 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Odnośnie budowy bloku energetycznego zapytał, czy możliwe jest pozyskanie inwestora 

z kapitałem na współwłasność. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że nie wyklucza takiej możliwości i jeśli dojdzie do takiej sytuacji, to zostanie 

ogłoszona odpowiednia procedura przetargowa. Zaznaczył, że taki inwestor nie mógłby 

w przyszłości przejąć spółki i docelowo wyszedłby z niej. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Zapytał, kto krytykował Burmistrza za inwestycje na ul. Leśnej. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że były to osoby obecne na tej sali lub ich znajomi. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza 

Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na XLVII Sesji 

Rady Miasta – w drodze głosowania. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 25 kwietnia 2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał 

podjętych na XLVII Sesji Rady Miasta. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności 

międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 25 kwietnia 

2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XLVII Sesji Rady 

Miasta – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi 

za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

ad 5. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący sprawozdania z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Grajewo na 2017 rok /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 10 do 

Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec 

braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowe sprawozdanie /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Grajewo na 2017 rok. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Grajewo na 2017 rok – przy 19 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 6. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący analizy funkcjonowania zakładów budżetowych – ZADM, ZWiK, CIS 

– na podstawie wykonania budżetu miasta za 2017 rok. Zapytała, czy do tego tematu są jakieś 

pytania bądź uwagi. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w sprawie ZADM. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały działalność ZADM w 2017 r. /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem sprawozdania z działalności ZADM w 2017 r. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności ZADM 

w 2017 r. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 
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Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności ZADM w 2017 r. – 

przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.  

Następnie zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych 

Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w sprawie ZWiK. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały działalność ZWiK w 2017 r. /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem sprawozdania z działalności ZWiK w 2017 r. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności ZWiK 

w 2017 r. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności ZWiK w 2017 r. – 

przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.  

Następnie zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych 

Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w sprawie CIS. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały sprawozdanie z działalności CIS w 2017 r. /Opinia Komisji stanowi Załącznik 

nr 11 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem sprawozdania z działalności CIS w 2017 r. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności CIS 

w 2017 r. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności CIS w 2017 r. – przy 

19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 7. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt 7 porządku obrad: „Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta 

Grajewo za 2017 rok” na podstawie Zarządzenia nr 581/18 Burmistrza Miasta Grajewo z dnia 

23 marca 2018 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu miasta, 

sprawozdania o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, sprawozdania z wykonania 

planu finansowego samorządowych instytucji kultury oraz informacji o stanie mienia komunalnego 

miasta za 2017 rok /Zarządzenie stanowi Załącznik nr  12 do Protokołu/, który składa się 

z dziewięciu podpunktów, a za realizację pierwszego z nich uczyniła odpowiedzialnym Pana 

Dariusza Latarowskiego – Burmistrza Miasta. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji budżetu miasta za 2017 rok (punkt 7a porządku obrad), 

wskazując najważniejsze dokonania. Po merytorycznym omówieniu wykonania budżetu za 2017 

rok podziękował Państwu Radnym za pozytywną ocenę sprawozdania podczas ostatniego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta oraz Komisji Rewizyjnej za pozytywny 

wniosek o udzielenie mu absolutorium za ubiegły rok. Słowa uznania skierował też do Państwa 

Radnych, Pani Edwardy Wiśniewskiej – Skarbnika Miasta i kierowanego przez nią Wydziału 

Finansowego, innych naczelników i pracowników Urzędu Miasta, instytucji komunalnych, spółek 
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miasta, zakładów i jednostek budżetowych, gdyż to dzięki nim udało się zrealizować budżet roku 

2017. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała sprawozdawcy za jego wystąpienie i poinformowała, że realizację budżetu miasta 

za 2017 rok opiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku (punkt 7b porządku obrad). 

Swoją pozytywną opinię w tej kwestii wyraziła w Uchwale nr V-00321-16/18 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 5 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Grajewo sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2017 rok /Uchwała RIO stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. 

Realizację punktów 7 c, d i e porządku obrad powierzyła Pani Wiolecie Grabowskiej –  

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 

Pani Wioleta Grabowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 30 maja 2018 roku rozpatrzyła: 

sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu miasta za 2017 rok, sprawozdanie finansowe 

Burmistrza Miasta za 2017 rok /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 14 do Protokołu/, 

informację o stanie mienia komunalnego miasta, wysłuchała ustnych wyjaśnień Pana Dariusza 

Latarowskiego – Burmistrza Miasta oraz Pani Edwardy Wiśniewskiej – Skarbnika Miasta, 

zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu miasta 

za 2017 rok i w związku z tym pozytywnie ocenia wykonanie budżetu miasta za 2017 rok. 

Następnie przedstawiła szczegóły tej oceny. Powiedziała, że Komisja Rewizyjna Miasta Grajewo 

wnioskuje o udzielenie Panu Dariuszowi Latarowskiemu - Burmistrzowi Miasta Grajewo 

absolutorium za rok 2017 /Uchwała Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik nr 15 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Podziękowała Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za powyższe wystąpienie i stwierdziła, 

że punkt 7f porządku obrad obejmuje przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Grajewo 

za rok 2017. Przedmiotowa opinia, wyrażona Uchwałą Nr V-00322-27/18 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 8 czerwca 2018 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Grajewo wniosku w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2017 rok /Uchwała RIO stanowi Załącznik 

nr 16 do Protokołu/ jest pozytywna. Przedstawiła meritum przedmiotowego dokumentu. 

Następnie stwierdziła, że w punkcie 7g porządku obrad przewidziana jest dyskusja 

nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Grajewo z realizacji budżetu na 2017 rok. 

W związku z tym zapytała, kto chciałby w tym punkcie porządku obrad zabrać głos. Wobec braku 

zgłoszeń stwierdziła, że Rada Miasta ma przed sobą – w punktach 7h oraz 7i – dwa projekty uchwał 

do procedowania. Pierwszy z nich to projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 

rok. Dodała, że wszystkie projekty były opiniowane przez Komisje Rady Miasta na wspólnym 

posiedzeniu i zwróciła się do Przewodniczącego obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/393/18 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 
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Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/393/18 w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2017 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 17 do Protokołu/, przy 20 głosach za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Następnie procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta za 2017 rok. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Powiedział, że w naszym mieście znajduje się strefa ekonomiczna, która od 4 lat pozostaje 

nieodrolniona. Ponadto istnieje firma Agrocentrum, która przeszkadza ludziom w normalnym 

funkcjonowaniu i niewiele w tej sprawie zostało zrobione. W związku z tym jego głos przy 

głosowaniu nad przyjęciem uchwały będzie inny niż pozostałych radnych. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zwróciła się do Przewodniczącego obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta za 2017 rok. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr LII/394/18 w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2017 rok. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr LII/394/18 w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta za 2017 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 18 do Protokołu/, przy 19 

głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

W odpowiedzi na słowa radnego Jerzego Fidury powiedział, że absolutorium dotyczy zatwierdzenia 

działalności Burmistrza w aspekcie finansowym, a nie tego, czy w mieście jest nieprzyjemny 

zapach. Podziękował Radzie Miasta za decyzję o udzieleniu mu absolutoriom za ubiegły rok oraz 

wręczył kwiaty Skarbnikowi Miasta. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Złożyła Burmistrzowi gratulacje oraz wręczyła mu pamiątkowy herb miasta, a następnie zarządziła 

przerwę w obradach od godz. 17.25. Wznowienie LII Sesji Rady Miasta nastąpiło o godz. 17.40. 

ad 8. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia punktu 8. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał. 

ad 8a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania 

Dyrektorowi Regionalnemu Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie w Białymstoku regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Zapytała, 

czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
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Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/395/18 w sprawie 

przekazania do zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnemu Zarządu Gospodarki Wodnej 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków. 

Głosowanie: 16 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/395/18 w sprawie przekazania 

do zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnemu Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków /Uchwała stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/ przy 16 głosach za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Miasta Grajewo. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są 

jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr LII/396/18 w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta Grajewo. 

Głosowanie: 14 głosów za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr LII/396/18 w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta Grajewo /Uchwała stanowi Załącznik nr 20 

do Protokołu/ przy 14 głosach za, 1 przeciw, 2 wstrzymujących się. 

ad 8c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania 

składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są 

jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
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Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/397/18 w sprawie 

określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/397/18 w sprawie określenia 

zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji /Uchwała stanowi 

Załącznik nr 21 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Grajewie. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii 

w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/398/18 w sprawie 

nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Grajewie. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/398/18 w sprawie nadania 

Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Grajewie /Uchwała stanowi Załącznik 

nr 22 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 

zwrotu wydatków na  świadczenia z pomocy społecznej. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są 

jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/399/18 zmieniającą 

uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na  świadczenia z pomocy społecznej. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/399/18 zmieniającą uchwałę w 

sprawie zasad zwrotu wydatków na  świadczenia z pomocy społecznej /Uchwała stanowi 

Załącznik nr 23 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8f 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Miastu Łomża realizacji zadania 

publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego 

domu pomocy. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/400/18 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Miastu 

Łomża realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych 

i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy – z autopoprawkami Burmistrza. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/400/18 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Miastu Łomża realizacji 

zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych i bytowych w formie 

rodzinnego domu pomocy – z autopoprawkami Burmistrza – /Uchwała stanowi Załącznik nr 24 

do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8g 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie Zbójna realizacji zadania 

publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych i bytowych w formie rodzinnego 

domu pomocy. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/401/18 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie 

Zbójna realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych 

i bytowych w formie rodzinnego domu pomocy – z autopoprawkami Burmistrza. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/401/18 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie powierzenia Gminie Zbójna 

realizacji zadania publicznego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych i bytowych 

w formie rodzinnego domu pomocy – z autopoprawkami Burmistrza – /Uchwała stanowi 

Załącznik nr 25 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8h 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi 

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi 

lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii 

w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/402/18 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/402/18 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami                           

i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat /Uchwała stanowi Załącznik 

nr 26 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8i 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2018-2027. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii 

w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/403/18 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018-2027. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/403/18 w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018-2027 /Uchwała stanowi 

Załącznik nr 27 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 8j 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2018 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii 

w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr LII/404/18 w sprawie zmian w 

budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

Głosowanie: 17 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr LII/404/18 w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2018 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 28 do Protokołu/ przy 17 głosach za, 

0 przeciw, 1 wstrzymującym się. 

ad 8k 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu. Zapytała, 

czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 11 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/405/18 zmieniającą 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi 

grajewskiemu. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 



16/19 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LII/405/18 zmieniającą uchwałę 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu /Uchwała 

stanowi Załącznik nr 29 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 9. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski zgłoszone 

przez Państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

O odpowiedź na pytanie Pani Moniki Stefańskiej dotyczące remontu Klubu „Hades” zwrócił się 

do Dyrektora GCK. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Powiedział, że dokumentacja techniczna na remont Klubu „Hades” pochodzi z 2012 r., 

a pozwolenie na budowę zostało wydane w połowie 2013 r. Remont tego obiektu obejmował będzie 

m. in. wymianę wszystkich instalacji wewnętrznych, wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, 

wymianę posadzek, remont ścian i sufitów. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

O odpowiedź na pytanie Pani Moniki Stefańskiej dotyczące szczegółowego zestawienia 

prognozowanych kosztów „Dni Grajewa 2018” zwrócił się do Dyrektora GCK. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Powiedział, że umowa na organizację „Dni Grajewa 2018” jest umową ryczałtową i kwoty nie są 

szczegółowo określone. Wykonawca wyraził zgodę na podanie sumarycznej kwoty kosztów, 

natomiast art. 29a ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej zabrania 

ujawniać wysokości wynagrodzenia podmiotu świadczącego usługi lub realizującego dostawy 

z zakresu działalności artystycznej lub twórczej, jeżeli do tych usług lub dostaw nie stosuje się 

przepisów ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. – Prawo zamówień publicznych, a podmiot 

ten zastrzegł, że powyższe informacje nie mogą być udostępniane. Wyjaśnił, że w tym przypadku 

nie ma zastosowania ustawa Prawo zamówień publicznych, gdyż zgodnie z art. 4d tej ustawy 

można nie stosować jej przepisów do kwoty 221 tys. euro, gdy związane jest to z organizacją 

koncertów. Jest też inny przepis, który umożliwia niestosowanie przepisów ustawy Prawo 

zamówień publicznych – przytoczył go. Zaznaczył, że przepisy szczegółowe, które zawarte są 

w ustawie o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej wyłączają stosowanie ustawy 

o dostępie do informacji publicznej. Większość artystów zastrzega sobie w umowie tajemnicę 

na temat ich wynagrodzeń. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zwróciła się z prośbą, by powyższą wypowiedź udzielił jej na piśmie w terminie 14 dni. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Powiedział, że w związku z planowanym przez niego urlopem odpowiedź zostanie udzielona 

między 10 a 13 lipca. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie Pana Jerzego Fidury dotyczące  artykułu na temat firmy Agrocentrum pt.: 

„Pachnie nam sukcesem”, który ukazał się w ostatnim numerze „Gazety Grajewskiej” powiedział, 

że filtry zostały zamontowane i sytuacja uległa znacznej poprawie. Być może 

to do końca nie satysfakcjonuje mieszkańców i właściciel firmy zadeklarował, że będą 

zamontowane dodatkowe zabezpieczenia. Mieszkańcy chcą rozwiązania problemu, a nie 

eskalowania napięcia. Zespół redakcyjny Gazety Grajewskiej uznał, że warto taki artykuł umieścić, 

gdzie zostało opisane wykonanie obietnicy miasta. Zaznaczył, że jemu, urzędnikom oraz prezesowi 

firmy zależy na jak najlepszych relacjach z mieszkańcami. Dodał, że mieszka w bardzo bliskim 

otoczeniu firmy i nie odczuwa żadnych uciążliwości. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Powiedział, że zabiera głos w imieniu mieszkańców, którym przeszkadzają zapachy dochodzące 

z Agrocentrum. Dodał, że fetor odczuwalny jest na os. Południe w dalszych odległościach od firmy. 
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Zaznaczył, że problem nie został zlikwidowany i dalej istnieje. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że trudno udowodnić, skąd ten zapach się wydobywa. Żadne firmy, które prowadziły 

badania w Agrocentrum, nie stwierdziły naruszeń. Jeśli radny oczernia firmę, to sesja jest 

rejestrowana i prezes firmy może podjąć odpowiednie kroki, gdyż według Burmistrza firma 

wywiązała się ze swoich zobowiązań. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Powiedział, że nikogo nie oczernia, a jedynie przedstawia stan faktyczny. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Powiedział, że radny Jerzy Fidura wypowiada się w imieniu mieszkańców i nikt nie mówi, że firma 

Agrocentrum nie zrobiła tego, co możliwe. Faktem jednak jest, że te działania niczego nie zmieniły. 

Hałas jest mniejszy, ale fetor nadal jest. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że po zamontowaniu filtrów problem brzydkich zapachów został znacząco 

rozwiązany. 

Pan Daniel Purwin – Radny Miasta 

Stwierdził, że jeśli w Grajewie toczą się takie sprawy, jak Agrocentrum, to ciekawe, jak spojrzą 

na nas potencjalni inwestorzy. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie Pani Henryki Jagielskiej dotyczące ważności dokumentacji projektowej 

na ul. Koszarową i ul. Szpitalną powiedział, że jest zgoda architekta na wykonanie nawierzchni 

z kostki brukowej. Dokumentacja ważna jest do maja 2019 r. Zapewnił, że nie zostanie ona 

zmarnowana i zadanie zostanie zrealizowane. 

Odpowiadając na pytanie Pani Henryki Jagielskiej dotyczące planu zagospodarowania 

przestrzennego na tzw. Alternatywy powiedział, że dobiegły końca podziały gruntów, trwają obecnie 

procedury administracyjne i po ich zakończeniu wystąpimy o wydanie warunków zabudowy. 

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Nawiązując do sprawy fetoru z firmy Agrocentrum powiedziała, że po założeniu filtrów nie 

odczuwa się już brzydkich zapachów na tzw. Alternatywach. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany. 

ad 10. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo 

z działalności w okresie międzysesyjnym /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 30 do Protokołu/ 

w zakresie: 

a) organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta; 

b) kontaktu z mieszkańcami Grajewa; 

c) reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii przedstawionego 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej 

Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta 

Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym – przy 18 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję. 
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ad 11. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z LI Sesji Rady Miasta, 

który udostępniony był na stronie z materiałami, wyłożony był w Biurze Rady Miasta, a obecnie 

znajduje się w sali obrad. Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub 

zgłosić wnioski do treści protokołu. W związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr LI/18  z obrad LI 

zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 23 maja 2018 roku – bez wprowadzania zmian 

w jego treści. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr LI/18 z obrad LI zwyczajnej Sesji 

Rady Miasta z dnia 23 maja 2018 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 18 głosach 

za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 12. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”. Poinformowała o nadchodzących 

wydarzeniach – przedstawiła ich kalendarz. Poinformowała też o  pismach: 

• Uchwała nr 2199/18 z dnia 17 maja 2018 r. Kolegium RIO w Białymstoku /Załącznik nr 31 

do Protokołu/; 

• Pismo Dyrektora Szpitala Ogólnego w Grajewie /Załącznik nr 32 do Protokołu/; 

• Pismo Starosty Powiatu Grajewskiego /Załącznik nr 32 do Protokołu/. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Zapytał, dlaczego Zastępca Burmistrza  rozpowszechnia informacje o tym, że to radny Jerzy Fidura 

jest powodem braku przeprowadzenia inwestycji w ul. Spokojnej i ul. Legionistów. 

Pan Maciej Bednarko – Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział, że wielokrotnie było podkreślane, że ktoś rozmawiał z mieszkańcami, by ostatniego 

dnia przed uprawomocnieniem się decyzji Starosty Powiatu Grajewskiego wnieść sprzeciw i radny 

Jerzy Fidura doskonale o tym wie. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z brakiem innych zgłoszeń, uznała ten punkt porządku za zrealizowany. 

ad 13. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 18.35 zamknęła LII Sesję Rady Miasta 

Grajewo, wypowiadając następujące słowa: „Zamykam LII zwyczajną Sesję Rady Miasta 

Grajewo”. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant 

 

 

Karol Rutkowski 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

 

 mgr Halina Muryjas-Rząsa 
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Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

Retransmisja obrad dostępna pod adresem: 

 

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/ 

 

 


